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The Canadian Society of Allergy and Clinical Immunology strongly condemns 
Quebec’s Special Law 2 
 
The Canadian Society of Allergy and Clinical Immunology (CSACI) 
strongly condemns the adoption of Special Law 2 by the Government of 
Quebec. This authoritarian measure, imposed without genuine 
consultation, restricts physicians’ rights and jeopardizes the quality of 
care provided to patients across the province. 
 
“By silencing and coercing health professionals, this law undermines the 
collaboration, respect, and independence that are fundamental to 
medical practice,” said Dr Edmond Chan, President of the CSACI. 
Allergists and immunologists are particularly affected. The proposed 
changes would result in a drastic reduction in funding—45% of 
revenue—for practices focused on new patient consultations. Allergy 
clinics, which must cover high fixed operating costs (staff, facilities, 
specialized diagnostic and therapeutic equipment), would find it 
economically unsustainable to maintain operations. Such cuts directly 
threaten the viability of allergy services in Quebec. 
 
This is especially alarming given that nearly 80,000 patients are currently 
waiting for an initial consultation in allergy or immunology. It is difficult to 
imagine how such a policy could possibly improve access to care. 
 
The CSACI calls on the Government of Quebec to immediately withdraw 
Special Law 2 and to resume good-faith discussions with medical 
professionals in a spirit of respect and collaboration. 
 
The health of Canadians is not protected through coercion, but through 
respect, dialogue, and mutual trust. 
 
For information and interviews: 
Canadian Society of Allergy and Clinical Immunology (CSACI) 
📧 info@csaci.ca 
🌐 www.csaci.ca 
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La Société canadienne d’allergie et d’immunologie clinique dénonce 
vigoureusement la Loi spéciale 2 au Québec 
 
La Société canadienne d’allergie et d’immunologie clinique (SCAIC) 
exprime sa vive opposition à l’adoption de la Loi spéciale 2 par le 
gouvernement du Québec. Cette mesure autoritaire, imposée sans 
véritable consultation, restreint les droits des médecins et compromet 
la qualité des soins offerts à la population. 
 
« En forçant le silence et la soumission des professionnels de la santé, 
cette loi mine la collaboration, le respect et l’indépendance qui sont au 
cœur de la pratique médicale », déclare le président de la SCAIC, Dr 
Edmond Chan. 
 
Les allergologues et immunologistes sont particulièrement touchés. Les 
changements prévus entraîneraient une réduction du financement de 
45% dans les pratiques axées sur les nouvelles consultations, alors que 
les cabinets d’allergologie doivent composer avec des frais fixes élevés 
(personnel, locaux, matériel spécialisé). Une telle coupure rend la 
poursuite des activités économiquement intenable, menaçant 
directement la viabilité des services en allergie au Québec. 
 
Cette situation est d’autant plus préoccupante que près de 80 000 
patients attendent actuellement une première consultation en allergie 
ou en immunologie. Il est difficile de concevoir comment une telle 
mesure pourrait améliorer l’accès aux soins. 
 
La SCAIC appelle le gouvernement du Québec à retirer immédiatement 
la Loi spéciale 2 et à reprendre le dialogue avec les professionnels de la 
santé dans un esprit de respect et de concertation. 
 
La santé des Canadiens ne se défend pas par la contrainte, mais par le 
respect, la concertation et la confiance mutuelle. 
Pour information et entrevues : 
Société canadienne d’allergie et d’immunologie clinique (SCAIC) 
📧 info@csaci.ca 
🌐 www.csaci.ca 
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